
PROTOKÓŁ Nr XXIV/2016
z przebiegu XXIV Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 24 listopada 2016 r. w godz. od 10.00 do 12.30
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

 radni Rady Miasta i Gminy - zg. z załączoną listą obecności
 Burmistrz Miasta i Gminy - Dariusz Strugała
 Zastępca Burmistrza - Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
 radca prawny - Marianna Frąckowiak
 kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
 Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 radny powiatu jarocińskiego ` - Teodor Grobelny 
 członek Zarządu Kaliskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej  - Roman Gauza
 członek Zarządu Kaliskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej – Jan Raczkiewicz
 Prezes Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie - Michał Glinkowski
 Wiceprezes Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie-  Piotr Biegun
 Skarbnik Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie -  Karolina Kuchcińska
 trzy drużyny zawodników  Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie 

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Miasta i Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII Sesji Rady Miast i Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok.
7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Jaraczewo  z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o
działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na rok 2017.
8. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2017 rok.
9. Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo.
10. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie.
11. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne głosy.
14. Wnioski.
15. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie.

Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXIV Sesji Rady Miasta i Gminy |
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15
radnych.



Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
Przed   przystąpieniem  do  punktu  2  Przewodniczący  Rady  zapytał  czy  są  uwagi  do

proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o
zmianę.
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany proponowany porządek obrad za
przyjęty.

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Miast i Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że radni przed sesją mieli  możliwość zapoznania się z
protokołem i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu.
Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała,  że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu
XXIII Sesji odbytej w dniu 3 listopada 2016 r., nie wnosi uwag. Radni również nie wnieśli uwag.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział  15  radnych i  15
radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu- bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII Sesji Rady Miasta i Gminy.

Sprawozdanie  z  realizacji  uchwał   (stanowiące  załącznik  do  niniejszego  protokołu)
podjętych  na  XXIII  Sesji  w  dniu  3  listopada  2016 r.  (  6  podjętych  uchwał)   złożył  zastępca
Burmistrza Stanisław Andrzejczak.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie stanowiące załącznik do protokoły złożył Burmistrz Dariusz Strugała. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Edmund Kowalczyk w imieniu własnym i pacjentów  Ośrodka Zdrowia w Rusku
złożył  interpelacje  w  sprawie  pomocy  w  przywróceniu  gabinetu  stomatologicznego  i
ginekologicznego w  tym ośrodku.

Kolejne pytanie dotyczyło budowy sal sportowych. Ponieważ w zeszłym roku, w budżecie
były  pieniądze  na  projekt  Sali  w  Noskowie,  a  w  obecnym  projekcie  nie  ma  funduszy
przeznaczonych na tą inwestycje, ale są na projekt Sali w Górze. Stąd pytanie czy w przypadku
Sali w Górze skończy się też na projekcie, a w kolejnym roku nie będzie dalszych prac. 

Ostatnie  pytanie  dotyczyło  interpelacji  złożonej  w  maju  tego  roku,  dotyczącej  słupów
telefonicznych. Radny zwraca się o wyjaśnienie, ponieważ nie otrzymał odpowiedzi (jak sprawa
zostanie załatwiona). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)   omawiany  był  na  posiedzeniu  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  21  listopada  br.  po  szczegółowej  analizie,
przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała  jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że  zmiany  w
budżecie  gminy  uwzględnione  w  projekcie  powyższej  uchwały,  Komisja  przeanalizowała   na



posiedzenie  w dniu  21  listopada  br.   i  po  szczegółowej  analizie  proponowane  zmiany zostały
zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  21
listopada br. szczegółowo przeanalizowała proponowane zmiany w budżecie gminy, nie wnosząc
uwag.

Wobec  braku  uwag  Rada  Gminy   przystąpiła  do  głosowania  na  projektem  niniejszej
uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że w głosowaniu brało udział  15 radnych i  15
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała nr XXIV/124/2016 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

7.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  programu współpracy  Gminy  Jaraczewo z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  (wyświetlony  na  ekranie)
omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych
Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że projekt powyższej uchwały został omówiony na posiedzeniu w dniu21 listopada
br. i po szczegółowej analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że  projekt  tej
uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  21  listopada  br.  i  po  analizie
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  Komisja
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 21 listopada br. nie wnosząc uwag.

Wobec  braku  uwag  Rada  Gminy  przystąpiła  do  głosowania  nad  projektem  niniejszej
uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że w głosowaniu brało udział  15 radnych i  15
radnych głosowało :za:  podjęciem  powyższej  uchwały.   Uchwała Nr XXIV/125/2016 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

8.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2017 rok.

Przewodniczący Rady udzielił głosu  Burmistrzowi Miasta i Gminy Dariuszowi Strugale. 
Burmistrz odniósł się do wypowiedzi w tym temacie na posiedzeniu Komisji. Wyjaśnił, że Komisja
RPA składa się z różnych osób, powołanych uchwałą Rady Gminy. W przypadku obrad w pełnym
składzie  Komisji,  koszt  diet  wynosi  1.260,00  zł  brutto.  Odbyło  się  6  posiedzeń  Komisji  i
prawdopodobnie tylko raz w pełnym składzie. Koszt owych posiedzeń to 5.008,00 zł. w ciągu roku.
W przypadku diet wybranych radnych, w tym roku kwota diety już jest praktycznie taka sama, co
pokazuje jak proporcjonalnie niewielkie są to koszty. A w kwestii głosów o niewystarczających
dietach radnych, to Rada może, w każdej chwili uchwałą zmienić ich stawkę. 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji
rady o stanowisko do projektu niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,   że  komisji  na  posiedzeniu  w  dniu  21  listopada  br.,  po  analizie  i  udzielonych
wyjaśnieniach,  przedłożony  projekt  niniejszej  uchwały  zaopiniowała:  2  głosami  pozytywnie,  1
głosem przeciwnym  a 2  radnych wstrzymało się od głosu.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że projekt niniejszej
uchwały   Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  21  listopada  br.  i  zaopiniowała
większością głosów pozytywnie ( przy jednym głosie wstrzymującym).



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po analizie Komisja na posiedzeniu w dniu
21  listopada  br.  większością  głosów  pozytywnie  zaopiniowała  przedłożony  projekt  niniejszej
uchwały(przy jednym głosie przeciwnym). 

Wobec  braku  uwag  Rada  Gminy przystąpiła  do  głosowania  nad  projektem tej  uchwały
(wyświetlony na ekranie). 
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  w  głosowaniu  brało  udział  15  radnych,  13
radnych  głosowała  „za”   podjęciem powyższej   uchwały,   1  głos  „przeciwny”   (radny Stefan
Pawlak),  1 „wstrzymujący” (radny Marian Grześkowiak). Uchwała Nr XXIV/126/2016 stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo.

Informacje o działalności Biblioteki Publicznej w Jaraczewie przedstawiła Dyrektor Pani
Katarzyna Roszak.

W pierwszej części Pani Dyrektor poinformowała, że Biblioteka w Jaraczewie składa się z
dwóch oddziałów i  dodatkowo filia  w Górze  gdzie  znajduje się  Izba  Regionalna.  Księgozbiór
składa się z około 30 tysięcy pozycji,  przy czym co roku dokonujemy zakupu blisko 1 tysiąca
książek.  Istnieje  możliwość  internetowej  rezerwacji  książki,  co  cieszy  się  coraz  większym
zainteresowaniem. Biblioteka zatrudnia łącznie 6 pracowników. Dotacja z budżetu Gminy w skali
rocznej to 284.000,00 zł. Dodatkowe źródła finansowe, to dotacje na projekty, usługi ksero czy
opłata  od  czytelników  za  przetrzymywanie  wypożyczonych  książek.   W  2015  roku  liczba
aktywnych czytelników, którzy chociaż jeden raz korzystali z zasobów naszej Biblioteki wyniosła
1316. Osiągnęliśmy poziom ponad 15 tysięcy odwiedzin, w tym 11 tysięcy w celu wypożyczenia
książki. W ubiegłym roku zorganizowano 74 imprezy i wydarzenia dla mieszkańców, w każdym
wieku, od dzieci do osób  starszych. Bardzo duży wpływ na poprawę czytelnictwa miał remont
budynku  Biblioteki.  Pani  Dyrektor  przedstawiła  w  skrócie  najważniejsze  wydarzenia,  zajęcia,
spotkania  i  imprezy organizowane  w  naszej  Bibliotece.  Bardzo  dużą  uwagę  przykłada  się  do
pielęgnowania  dziedzictwa  historycznego  naszej  Gminy  i  regionu.  W  związku  z  tym
współpracujemy z Muzeum Regionalnym w Jarocinie, skupiając się przede wszystkim na edukacji
historycznej  dzieci.  Jako  że  mamy swoje  siedziby  w  2  miejscowościach  zdecydowano  się  na
organizowanie spotkań wyjazdowych. W tym roku  spotykaliśmy się w przedszkolach. Od roku co
bardzo  ważne  została  nawiązana  również  stała  współpraca  z  Ośrodkiem  Wychowawczym  w
Cerekwicy Nowej.  W roku bieżącym udało nam się  pozyskać 8.000,00 złotych na projekt  dla
młodzieży, związany z warsztatami teatralnymi. Na końcu wystąpienia Pani Dyrektor podziękował
Panu Burmistrzowi, Radzie Gminy za inwestowanie w kulturę i zaufania dla pracy i działalności
Biblioteki. 

Radna Smolarek w imieniu Komisji  Oświaty,  Kultury i Spraw Socjalnych pogratulowała
wszystkich  osiągnięć.  Podziękowała  również  za  ciężką  pracę  i  życzyła  dalszych  pomysłów  i
sukcesów. 

Przewodniczący Rady  także podziękował Pani Dyrektor za prace i zachęcił wszystkich do
korzystania z bogatej oferty wydarzeń, ale przede wszystkim z bogatego księgozbioru. 

Szczegółowa informacja z działalności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Przyjęcie informacji z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie.

Informacje o działalności  Gminnego Ośrodka Kultury przedstawił Dyrektor Pan Andrzej
Musiałek.

Na  początku  swojej  wypowiedzi  przedstawił  stan  zatrudnienia  w  Ośrodku,  w  którym
pracują: 2 osoby w administracji, w dziale technicznym i obsługi imprez również 2 osoby oraz
kilkoro instruktorów prowadzących z dziećmi zajęcia z różnych dziedzin kultury, zatrudnionych na
umowie zlecenie. Dodatkowo w okresie zimowym zatrudniony jest palacz. 

W  GOK  w  Jaraczewie  prowadzone  są  zajęcia  z  tańca,  nauki  gry  na  instrumentach



muzycznych, zajęcia wokalne i plastyczne. Łącznie we wszystkich grupach tygodniowo uczestniczy
około 125 osób. 

W dalszej  części  wypowiedzi  Dyrektor  Musiałek  wyjaśnił  cele  działalności  Gminnego
Ośrodka  Kultury  i  przedstawił  do  każdego  z  nich  konkretne  wydarzenia,  zajęcia,  konkursy
i imprezy, które w mijającym roku zostały zorganizowane. GOK wspomaga inne podmioty kultury
w naszej  Gminie jak zespół  taneczny „Noskowiacy”,  oraz współpracuje z  ośrodkami  kultury z
innych gmin. 

W 2016r. Gminny Ośrodek Kultury otrzymał z budżetu Gminy na realizacje swoich zadań
dotacje w wysokości 428.000,00zł. Dodatkowo Ośrodek prowadzi działalność usługową odpłatną
i  nieodpłatną  w  postaci:  wynajmu  pomieszczeń,  sprzętu,  nagłaśnianie  imprez,  wynajem sceny
mobilnej, drukowanie plakatów i dyplomów czy koncerty naszych zespołów muzycznych. W 2016r.
dokonano również remontu wejścia do Ośrodka w wewnątrz budynku. 

Kolejnym akcentem wystąpienia było przedstawienie prezentacji multimedialnej, w której
zawarto opis wszystkich imprez i wydarzeń organizowanych przez GOK. 

Radna  Smolarek  w  imieniu  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  bardzo
podziękowała  Dyrektorom Biblioteki  Publicznej  w Jaraczewie  i  Gminnego  Ośrodka Kultury w
Jaraczewie oraz pracownikom tych instytucji za włożoną ogromną pracę, która cieszy się dużym
uznaniem  wśród  mieszkańców.  Warta  podkreślenia  jest  również  wzorowa  współpraca  między
obiema instytucjami.  Radna Smolarek zaproponowała aby rozważyć zakup nowych strojów dla
zespołu muzycznego „Złota Jesień”, ponieważ nasi seniorzy występują w wielu miastach na terenie
całego województwa, a ponad to należy docenić ich zaangażowanie i pasję. 

Radny Kowalczyk również we własnym imieniu podziękował za działalność oraz zwrócił
uwagę, że Oliwia Wieczorek z Powiatu Jarocińskiego, która reprezentowała Polskę na konkursie
Eurowizji  dla  dzieci  korzystała  również  z  nauki  śpiewu w naszym Ośrodku,  pod opieką  Pana
Dyrektora.
Dyrektor Musiałek przyznał, że Oliwia Wieczorek pobierała naukę śpiewu w naszym GOK i bardzo
się cieszy z sukcesów jakie osiąga oraz życzy dalszych. 

Burmistrz Strugała przyznał, że prezentacje przedstawione przez Dyrektorów przedstawiają
w sposób pełny działalność  jaką realizują  i  ciężko tu  cokolwiek dodawać.  Warto  pochwalić  w
szczególności pomysł na funkcjonowanie Biblioteki, który wychodzi poza przyjęte stereotypy, że
nie jest to miejsce gdzie tylko przychodzi się wypożyczyć książkę, a następnie ją oddać. Inicjatywy
są  bardzo  szerokie,  co  przekłada  się  na  liczbę  osób  uczestniczących  w  tych  wydarzeniach  i
korzystających z Biblioteki. Ważną kwestią jest remont budynku Gminnego Ośrodka Kultury, który
znajduje się w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jednak cały czas czekamy na pojawienie się
środków, licząc najbardziej na Fundusz Norweski. Można remontować poszczególne elementy tego
budynku jednak wtedy stracilibyśmy możliwość pozyskania środków o których wspomniałem na
całościowy  remont.  Słowa  pochwały  Burmistrz  Strugała  skierował  również  za  pracę  jaka
wykonywana  jest  przez  GOK  przy  organizacji  ogromnej  jak  na  naszą  skalę  liczby  imprez,
zwłaszcza w okresie letnim. Przyznał, że jest to naprawdę godne pochwały. 
W kwestii  strojów dla zespołu „Złota Jesień”,  to na pewno propozycja radnej  Smolarek będzie
rozważona i postaramy się aby ja spełnić.
Na  koniec  wystąpienia  Burmistrz  Strugała  podziękował  Dyrektorom  Biblioteki  Publicznej  i
Gminnego Ośrodka Kultury za wykonaną pracę i prosił aby bardzo wysoki poziom jaki osiągnęli
został utrzymany. 

Przewodniczący  Rady  podziękował  dyrektorowi  za  całokształt  działalności  Gminnego
Ośrodka Kultury.

Szczegółowa informacja z działalności GOK stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Informacja o pracy w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji. 



12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  odpowiedz  na  interpelacje  radnego  Edmunda
Kowalczyka zostanie udzielona na piśmie.

Zastępca Burmistrza odnosząc się do pytania  radnego Kowalczyka wyjaśnił,  że ponowi
pismo  do  firmy  zajmującej  się  słupami,  ponieważ  na  pierwsze,  które  zostało  wysłane  po
interpelacji radnego podczas majowej sesji nie otrzymaliśmy odpowiedzi.

Burmistrz  Strugała  poinformował,  że  w  kwestii  sal  sportowych  zgłoszony  został  do
konkursu ministerialnego projekt  Sali  w Noskowie.  Jeśli  chodzi  o  Górę,  to  prace są na etapie
projektowania. Nie jesteśmy w stanie wybudować dwóch sal w jednym czasie.  

13. Wolne głosy.

Radna Smolarek zwróciła  się  z  pytaniem czy jest  możliwość  zakupu dodatkowej  liczby
kamizelek  odblaskowych  dla  dzieci,  które  korzystają  z  dowozu  do  szkół.  Ponieważ  są  one
zobowiązane do ich noszenia i każde dziecko takową otrzymało. Jednak zdarza się, że ulegnie ona
zniszczeniu, lub dziecko zapomni i wtedy mogłoby otrzymać dodatkową kamizelkę od organizatora
dowozów, bo nie każdego stać na zakup nowej.
Burmistrz  Strugała  stwierdził,  że  to  nie  jest  kwestia  tego  czy  rodziców  stać,  ponieważ  koszt
kamizelki  wynosi  3 zł.   Jednak dobrym pomysłem jest  zakup po kilkanaście sztuk do każdego
autobus  i  w  przypadku  zapomnienia  jednorazowo  wypożyczyć  dziecku.  Burmistrz  podkreślił
również, że absolutnie nie do przyjęcia jest sytuacja, kiedy dziecko zapomni kamizelki i opiekun
autobusu odmówi wejścia do pojazdu i dziecko zostaje samo na przystanku.

Radny  Pawlak  zwrócił  się  z  pytaniem do  radnego  powiatowego,  dlaczego  sygnalizator
zamontowany przy  skrzyżowaniu  drogi  krajowej  nr  12  z  droga  w  kierunku  Noskowa  nie  jest
sprawny, oraz dlaczego za tak duże pieniądze zainstalowano barierki przy drodze krajowej nr 12 w
Jaraczewie od kościoła w kierunku Jarocina.

Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  to  pytanie  jest  źle  zaadresowane,  ponieważ  obie
instalacje,  o  które  pyta  radny  Pawlak  są  wykonane  na  polecenie  Generalnej  Dyrekcji  Dróg
Krajowych i Autostrad i to do tej instytucji należy zwrócić się z przedstawionym pytaniem.

Radny Kowalczyk zwrócił  się  z  pytaniem, czy w związku z przyjęciem przez Sejm RP
nowej  ustawy  dotyczącej  zmian  w  oświacie,  Urząd  Miasta  i  Gminy  planuje  już  zmiany  w
szkolnictwie na terenie naszej Gminy, a szczególnie czy są już jakieś wstępne plany lub ustalenia
dotyczące przyszłości Szkoły Podstawowej w Noskowie.
Burmistrz Strugała wyjaśnił, że nie są prowadzone żadne działania. Jedynie odbyły się spotkania z
nauczycielami i zainteresowanymi,  którzy zwrócili  się do władz Gminy z prośba o wyjaśnienie
pewnych kwestii z tym związanych. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach. 
Po wznowionych obradach Przewodniczący Rady powitał przybyłych gości w osobach:

- Romana Gauze - członka Zarządu Kaliskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej
- Jana Raczkiewicza -  członka Zarządu Kaliskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej
- Michała Glinkowskiego - prezesa Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie 
- Piotra Bieguna - wiceprezesa Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie 
- Karolinę Kuchcińską - skarbnika Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie 
- Jacka Krawczyka - trenera Gminnego Klubu Sportowego w Jaraczewie 
oraz  wszystkich  młodych  zawodników  naszego  Gminnego  Klubu  Sportowego,  którzy  bardzo
licznie przybyli na sesje.

Trener Pan Jacek Krawczyk powitał władze Gminy, radnych i wszystkich zebranych. 
Aby pokazać rozwój kluby trener Krawczyk poinformował, że 3 lata temu miał on 45 zawodników,
a obecnie jest ich 112. Zajęcia prowadzone są w trzech kategoriach wiekowych. Zawodnicy piłki
nożnej biorą udział w rozgrywkach ligowych i zajmują w nich czołowe miejsca. Drużyny biorą



udział w turniejach organizowanych w okolicy. Klub zajmuje się również utrzymaniem boiska oraz
organizacją wyjazdów dla dzieci, na basen, do ZOO, do muzeum itp. Warty podkreślenia jest fakt,
że do naszych drużyn przychodzą coraz liczniej zawodnicy z innych klubów. Pan Jacek Krawczyk
podziękował  za  współprace  i  pomoc  nauczycielowi  wychowania  fizycznego  ze  Szkoły
Podstawowej  w  Wojciechowie  Panu  Robertowi  Majce.  W  kwestii  planów  na  przyszłość,
rozważamy utworzenie grup dla najmłodszych dzieci z przedszkoli. Tak aby nie musiały dojeżdżać
na  treningi  do  klubów  jarocińskich.  Kolejnym  ważnym  krokiem  byłby  udział  w  turniejach
międzynarodowych, co nie wiąże się z tak wielkimi kosztami jak każdy sobie wyobraża, ponieważ
noclegi są w szkołach i wszystko organizowane jest tak, aby pomniejszyć koszty. Jednak należy
zaznaczyć, że rodzice dzieci na pewno w pewnym zakresie musieliby partycypować w kosztach
takiego wydarzenia. W planach jest  także wprowadzenie do GKS Jaraczewo zespołu siatkówki,
którego trenerem  jest  Pan Marek Blaszka nauczyciel z Gimnazjum w Jaraczewie. 
Na  zakończenie  wystąpienia  Pan  Krawczyk  podziękował  Burmistrzowi  i  wszystkim  którzy  w
jakikolwiek sposób pomogli w funkcjonowaniu klubu, nie tylko w sferze finansowania, ale także
dobrą radą, czy jak to uczyniło kilkoro radnych zakupem sprzętu sportowego. 

Władze  Gminy,  oraz  wszyscy  radni  otrzymali  z  rąk  zawodników  klubowe  koszulki  z
numerami i własnymi nazwiskami. Pan Krawczyk zachęcił także do wspólnej gry i kibicowania
naszym drużynom podczas meczów. 

Burmistrz Strugała podziękował przede wszystkim młodzieży za tak liczne przybycie, oraz
reprezentowanie  naszej  Gminy  występując  w  naszym  klubie.  Wielką  radość  sprawia  tak
dynamiczny rozwój GKS, choć początki, po rozwiązaniu drużyny seniorów nie były łatwe. Było to
możliwe przede wszystkim dzięki zaangażowaniu Pana Jacka Krawczyka, który bardzo poświęcił
się w organizacje i trenowanie poszczególnych grup.  Słowa wdzięczności należy także skierować
do wszystkich, którzy pomagają w funkcjonowaniu kluby, również od strony finansowej. Należy
zastanowić się nad tym czy opiekunowie, którzy poświęcają mnóstwo czasu powinni dalej robić to
w formie wolontariatu. Wyjazdy zagraniczne mogłyby rozwijać młodzież pod każdym względem,
dlatego będziemy starali się znaleźć środki by było to możliwe. 

Przewodniczący Skrzypczak podziękował działaczom klubowym za ich poświęcenie i prace
społeczną na rzecz klubu. Podziękowania skierował także do młodzież, za to, że w bardzo dobry
sposób reprezentują naszą Gminę. Na zakończenie życzył jak najlepszych wyników.  

Przewodniczący Rady oddał głos członkowi Zarządu Kaliskiego Okręgowego Związku Piłki
Nożnej Panu Romanowi Gauzie.  

Pan Gauza powitał obecnych i podziękował za zaproszenie w imieniu własnym jak i Pana
Jana Raczkiewicza.  Pan Gauza  przyznał,  że  jest  pod wielkim wrażeniem tak  uroczystej sesji  i
obecności  młodzieży  z  klubu  GKS  Jaraczewo.  W  imieniu  OZPN  podziękowania  kieruje  się
szczególnie do władz Gminy i Rady, ponieważ jak wszędzie potrzeby finansowe w Gminach są
wielkie,  a  mimo  to  w  Gminie  Jaraczewo  znajdują  się  pieniądze  na  działalność  tak  prężnie
działającego klubu. Warto podkreślić, że na terenie Gminy Jaraczewo jest bardzo dobrze rozwinięta
infrastruktura sportowa, co daje dodatkowe możliwości dla młodzieży. 

W dalszym wystąpieniu  Pan Gauza poinformował, iż  Kaliski Okręgowy Związek Piłki
Nożnej  na posiedzeniu Zarządu przyznał  wyróżnienia i  nagrody dla działaczy z terenu Gminy
Jaraczewo za organizacje  piłki nożnej  ale także za infrastrukturę, która powstaje na terenie ziemi
jaraczewskiej. 
Srebrną odznakę otrzymali:
1/ Burmistrz Dariusz Strugała
2/ Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak 
3/ radny Sławomir Gruchała
4/ Dyrektor GZEAS Jerzy Jakubowski
Brązowe odznaki otrzymali:
1/ Pani Karolina Kuchcińska
2/ Pan Piotr Biegun
3/ Pan Michał Glinkowski



4/ Pan Jacek Krawczyka
Ponadto Kaliski Okręgowy Związek Piłki Nożnej  na swoim posiedzeniu  ufundował złotą piłkę za
infrastrukturę sportową budowaną na rzecz piłki nożnej. W tym miejscu Pan Gauza pogratulował
również za  „ piękną” strzelnice sportową w Jaraczewie. 
Pan Burmistrz i Pan Przewodniczący Rady otrzymali również publikacje wydane przez  Kaliski
Okręgowy Zarząd Piłki Nożnej. 

Burmistrz podziękował  w imieniu wszystkich odznaczonych z wyróżnienie, natomiast złotą
piłkę  za  infrastrukturę  dedykował   nie  tylko  sobie  ale  współpracownikom a  przede  wszystkim
radnym. Podziękowanie za odznaczenie przekazał również Przewodniczący Rady. 

Radna  Ilona  Smolarek  w  imieniu  wszystkich  radnych  podziękowanie  skierowała  dla
sportowców, trenerów i działaczy na rzecz piłki nożnej za ufundowane koszulki zapewniając, że
spotkamy się na boisku jako drużyna. 

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Sławomirowi  Gruchale  (członek  Rady
Wielkopolskiego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Poznaniu). Pan Gruchała  poinformował,
że  w  bieżącym  roku  obchodzony  był  jubileusz     70  lecia  powstania  Ludowych  Zespołów
Sportowych  i  na  tą  okoliczność  złożył  informacje  o  funkcjonowanie  tych  zespołów na  terenie
Gminy Jaraczewo, zaznaczając, iż  w minionych latach niemal w każdej miejscowości  istniało
ogniwo LZS, natomiast obecnie struktura działalności jest  zupełnie inna. Informuje, że działalność
LZS nie byłaby możliwa bez pomocy samorządów. Przy tej  okazji podziękował Burmistrzowi i
radzie  Gminy  obecnej  i  poprzedniej  kadencji  za  wspieranie  i  pomoc   finansową  na  rzecz  tej
organizacji. 
Pan Gruchała  podziękowanie złożył również w imieniu Rady Wielkopolskiego Zrzeszenia  Ludowe
Zespoły  Sportowe  w  Poznaniu  za  lata  owocnej   działalności   sportowej  na  terenie  Gminy
Jaraczewo. 
Z okazji 70 – lecia funkcjonowania i działalności LZS został wydany  okolicznościowy medal i
Rada Wielkopolskiego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe przyznała taki medal następującym
osobom:
1/ Panu  Dariuszowi Strugale – Burmistrzowi Miasta i Gminy Jaraczewo
2/ Panu Romanowi Skrzypczakowi – Przewodniczącemu Rady Miasta i Gminy Jaraczewo
3/  Panu  Tomaszowi  Twardowskiemu  –  Sekretarzowi  Rady  Gminnej   Ludowych  Zespołów
Sportowych w Jaraczewie
4/  Panu  Janowi  Raczkiewiczowi  –  Przewodniczącemu  Rady  Gminnej  LZS  w  Jaraczewie  na
przełomie lat 80 i 90
5/   Panu  Jerzemu  Jakubowskiemu  –  dyrektorowi  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno  –
Administracyjnego Szkół w Jaraczewie
6/ Panu Romanowi Dworzyńskiemu -  Prezesowi LZS  ZAWISZA NOSKÓW (sołtys wsi Nosków)
7/ Waldemarowi Geldnerowi -  członek LZS Wojciechowo na przestrzeni minionych lat  (sołtys wsi
Łowęcice). 

Przyznane medale w imieniu Przewodniczącego Rady Wielkopolskiego Zrzeszenia Ludowe
Zespoły Sportowe  wręczył Pan Sławomir Gruchała. 

Burmistrz Dariusz Strugała w imieniu własnym i wszystkich odznaczonych podziękował za
wyróżnienie. Zaproponował również zorganizować  spotkanie z działaczami Ludowych Zespołów
Sportowych z terenu naszej gminy.  
Pan Gruchała wspomniał, że w 2018v roku będą dwa jubileusze tj. 45 lecie funkcjonowania Rady
Gminnej LZS i jubileusz LZS Jaraczewo. 

Podziękowanie  za  wyróżnienie  przekazał  Przewodniczący  Rady.  Słowa  podziękowania
skierował  również  do Pana Sławomira Gruchały,  za działalność na rzecz LZS.

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja odbędzie się w połowie
miesiąca grudnia a  ostatnia  w  br.   29 grudnia ,  na której  będzie przyjmowany budżet  Gminy
Jaraczewo na 2017 rok. Będzie również część uroczysta z okazji obchodów 98 rocznicy wybuchu
Powstania Wielkopolskiego. 



14. Wnioski.

Wniosków nie zgłoszono.

15. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym
za udział o o godz. 12.300 zakończył XXIV Sesję Rady Miast i Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 28 listopada 2016 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY

Elżbieta Wyremblewska        /-/ Roman Skrzypczak

 


